



DR. MESHARI T. ALHUSAINI

Associate Professor

mt.alhusaini@paaet.edu.kw

د. مشاري ظاهر الحسيني
أستاذ مشارك

Resume

A faculty member in the Department of Educational Foundations and Administration at the College of Basic Education since 2004.

His Interest in Educational Leadership.

السيرة الذاتية

عضو هيئة تدريس في قسم الأصول والإدارة التربوية في كلية التربية الأساسية منذ عام 2004. تتمثل الاهتمامات الرئيسية في القيادة التربوية.

Education

المؤهلات العلمية

2004	PhD in Educational leadership & Policy Studies.	2004	دكتوراه في القيادة والسياسات التربوية.
2000	Master's degree in Educational policy & Theory.	2000	ماجستير في النظرية والسياسة التربوية.
1996	Bachelor's degree in Education.	1996	بكالوريوس في التربية.

Work Experience

الخبرات الوظيفية

2013	Member of the Parliamentary Division of the Kuwaiti Assembly.	2013	عضو الشعبة البرلمانية بمجلس الامة الكويتي.
2013	Member of health & Social Committee at Kuwaiti Assembly.	2013	عضو اللجنة الصحية والاجتماعية بمجلس الامة الكويتي.
2013	President Of committee of Education, Culture & orientation at Kuwait Assembly.	2013	رئيس اللجنة التعليمية بمجلس الامة الكويتي.
2013	Associate Professor- College of Basic Education.	2013	أستاذ مشارك- كلية التربية الأساسية.
2012	Kuwaiti Assembly Member.	2012	عضو مجلس الامة الكويتي.
2004	Assistant Professor- College of Basic Education.	2004	أستاذ مساعد- كلية التربية الأساسية.
1999	Scholarship Student.	1999	معيد بعثه- كلية التربية الأساسية.
1996	Teacher- Ministry of Education.	1996	معلم- وزارة التربية.

Conferences and Courses

المؤتمرات والدورات التدريبية

<ul style="list-style-type: none">Aug, 2019, participating in the preparation of the training program for the use of phones in journalistic work and the media leadership industry for students of the College of Media in cooperation with Yarmouk University	<ul style="list-style-type: none">أغسطس، ٢٠١٩، المشاركة في اعداد البرنامج التدريبي لاستخدام الهواتف بالعمل الصحفي وصناعة القيادة الاعلامية المخصص لطلبة كلية الاعلام بالتعاون مع
--	--

- Akeed Network for Training and Media Development ATDN Amman - Jordan.
- June, 2011, scientific mission to attend the conference "ELT International Conference 'Pain and Gain: Recent Trends in English Language Teaching'" - Nicosia (Near East University) North Cyprus.
- April, 2011, a scientific mission to attend the conference on "Educational leadership, knowledge and technological innovation in a society based on cultural diversity and knowledge" - Kingdom of Thailand.
- Aug, 2008, participating in the preparation of the training program specialized in managing media campaigns for elections within the "She is for Parliament" project, with the support of the British Council - Akeed Network for Training and Media Development ATDN Amman - Jordan.
- Jan, 2008, trainer in the training program "Violence is a manifestation of extremism and educational methods to confront it" for the 2007/2008 academic year - Ministry of Education - Kuwait.
- May, 2006, "Total Quality Management" course, in-service training centre - Public Authority for Applied Education and Training - State of Kuwait.
- May, 2005, the seminar "The Phenomenon of Conflicts in Kuwaiti Society" of the Supreme Consultative Committee to work on completing the application of Islamic Sharia provisions - State of Kuwait.

- جامعة اليرموك - شبكة اكيد للتدريب والتطوير الإعلامي ATDN عمان-الأردن.
- يونيو، ٢٠١١، مهمة علمية لحضور مؤتمر "المؤتمر الدولي ELT 'الآلام والمكاسب: الاتجاهات الحديثة في تدريس اللغة الانجليزية" - نيقوسيا (جامعة الشرق الأدنى) شمال قبرص.
- ابريل، ٢٠١١، مهمة علمية لحضور مؤتمر " القيادة التربوية والمعرفة والابتكار التكنولوجي في المجتمع القائم على التنوع الثقافي والمعرفة" - مملكة تايلند.
- أغسطس، ٢٠٠٨، المشاركة في اعداد البرنامج التدريبي المتخصص في ادارة الحملات الاعلامية للانتخابات ضمن مشروع "هي للبرلمان" بدعم من المركز الثقافي البريطاني - شبكة اكيد للتدريب والتطوير الإعلامي ATDN عمان-الأردن.
- يناير، ٢٠٠٨، مدرب في البرنامج التدريبي " العنف مظهر من مظاهر التطرف والأساليب التربوية لمواجهته " للعام الدراسي 2008/2007- وزارة التربية- الكويت.
- مايو، ٢٠٠٦، دورة " إدارة الجودة الشاملة" مركز التدريب أثناء الخدمة - الهيئة العامة للتعليم التطبيقي والتدريب- دولة الكويت.
- مايو، ٢٠٠٥، الحلقة النقاشية "ظاهرة المعاكسات في المجتمع الكويتي" اللجنة الاستشارية العليا للعمل على استكمال تطبيق أحكام الشريعة الإسلامية- دولة الكويت.

- مايو، ٢٠٠٥، الحلقة النقاشية الخليجية " كيف نحمي أطفالنا من الإساءة" المركز شبه الإقليمي للطفولة والأمومة- اليونيسكو- دولة الكويت.

Publications

الإصدارات العلمية

PhD Dissertation

(2004). Factors that lead to school violence in boys' secondary schools in the State of Kuwait. Unpublished PhD. Thesis, Virginia Tech. USA.

Master Thesis

(2001). School violence among secondary school students in the State of Kuwait. Unpublished master's thesis, Pennsylvania State University. USA.

Books & Book Chapters

2018, Educational Administration. Academic Library- Kuwait.

Articles

- (2012). The level of using organizational conflict management strategies in primary schools from the point of view of teachers in the Ministry of Education in the State of Kuwait. Post approval. Journal of educational and social studies. Faculty of Education. Helwan University.
- (2012). Requirements for selecting sports leaders in sports and educational institutions in the State of Kuwait. Post approval. The world of knowledge and reading magazine. Ain-Shams University. Cairo.

رسالة دكتوراه

(2004). العوامل المؤدية إلى العنف المدرسي في مدارس البنين الثانوية بدولة الكويت. دكتوراه غير منشورة. أطروحة دكتوراه، جامعة فيرجينيا. الولايات المتحدة الأمريكية.

رسالة ماجستير

(2001). العنف المدرسي بين طلاب المرحلة الثانوية في دولة الكويت. أطروحة ماجستير غير منشورة، جامعة ولاية بنسلفانيا. الولايات المتحدة الأمريكية.

كتب وفصول في كتاب

2018، الإدارة التربوية، المكتبة الأكاديمية، الكويت.

مقالات علمية

(2012). مستوى استخدام استراتيجيات إدارة الصراع التنظيمي لدى المدارس الابتدائية من وجهة نظر المعلمين في وزارة التربية بدولة الكويت. موافقة بالنشر. مجلة دراسات تربوية واجتماعية . كلية التربية. جامعة حلوان.

(2012). متطلبات اختيار القادة الرياضيين بالمؤسسات الرياضية والتربوية بدولة الكويت. موافقة بالنشر. مجلة عالم المعرفة والقراءة. جامعة عين شمس. القاهرة.

- (2011). The reality of the personal and professional qualities of faculty members at the College of Basic Education as seen by their students. Journal of the College of Education. Issue (70), part one. Zagazig University, Egypt.
- (2011). Reasons for resistance to change among physical education teachers and directors in the Ministry of Education in the State of Kuwait. Journal of Educational Sciences. Issue (2). Institute of Educational Studies. Cairo University.
- (2011). The level of organizational climate in primary schools from the point of view of teachers in the Ministry of Education in the State of Kuwait. Journal of educational and social studies. Issue (2), volume (17). Faculty of Education. Helwan University.
- (2010). Supervisory practices of the artistic wave in the schools of the State of Kuwait. The world of knowledge and reading magazine. Issue 105, Part One. Ain Shams University, Cairo.
- (2010). The views of the students at the College of Basic Education towards the way a faculty member deals with them in the light of some variables. The World of Knowledge and Reading magazine, No. 109. Part Two. Ain Shams University, Cairo.
- (2005). How do we protect our children from abuse. Unpublished scientific paper, Sub-Regional Center for Childhood and Motherhood - UNESCO. Kuwait.

(2011). واقع الصفات الشخصية و المهنية لأعضاء هيئة التدريس بكلية التربية الأساسية كما يراها طلابهم. مجلة كلية التربية. العدد (70) الجزء الأول. جامعة الزقازيق. مصر.

(2011). أسباب مقاومة التغيير لدى معلمي وموجهي التربية البدنية في وزارة التربية بدولة الكويت. مجلة العلوم التربوية. العدد (2). معهد الدراسات التربوية. جامعة القاهرة.

(2011). مستوى المناخ التنظيمي لدى المدارس الابتدائية من وجهة نظر المعلمين في وزارة التربية بدولة الكويت. بمجلة دراسات تربوية واجتماعية. العدد (2) مجلد (17). كلية التربية. جامعة حلوان.

(2010). الممارسات الاشرافية للموجة الفني في مدارس دولة الكويت. مجلة عالم المعرفة والقراءة. العدد 105, الجزء الأول. جامعة عين شمس، القاهرة.

(2010). آراء طالبات كلية التربية الأساسية نحو أسلوب تعامل عضو هيئة التدريس معهن في ضوء بعض المتغيرات. مجلة عالم المعرفة والقراءة، العدد 109. الجزء الثاني. جامعة عين شمس، القاهرة.

(2005). كيف نحمي أطفالنا من الإساءة. ورقة علمية غير منشورة، المركز شبه الإقليمي للطفولة والأمومة- اليونسكو. دولة الكويت.

(2004). العوامل التي تؤدي إلى العنف المدرسي في مدارس البنين الثانوية في دولة الكويت. رسالة دكتوراه غير منشورة، جامعة فيرجينيا تك. الولايات المتحدة الأمريكية.

- (2004). Factors that lead to school violence in boys' secondary schools in the State of Kuwait. Unpublished Ph.D. thesis, Virginia Tech. United States of America.
- (2001). School violence among secondary school students in the State of Kuwait.” Unpublished MA thesis, Pennsylvania State University, United States of America.

(2001). العنف المدرسي بين طلاب المدارس الثانوية في دولة الكويت". رسالة ماجستير غير منشورة، جامعة ولاية بنسلفانيا. الولايات المتحدة الأمريكية.